
Veckans regelnöt v. 21 2023  

Regelfrågor inför Mors dag  
Frågorna gäller situationer under en singeltävling slagspel.  

Ange även din eventuella plikt (1, 2, osv. slag eller DQ) i kolumnen för Ja/Nej.  

Nr Ja eller Nej?  J/N Regel 

1.  Får du i Onsdagsgolfen lämna in ett scorekort där din 
spelhandicap saknas?  

  

2.  Får du använda en drivingrange-boll på ett korthål med damm 
framför greenen?  

  

3.  Får du slå ut på hål 1 kl. 09.56, när den angivna starttiden på 
scorekortet och startlistan är 10.00 och du ska slå ut först enligt 
denna?  

  

4.  Får du på green byta till din vanliga boll på ett korthål med 
damm framför green, efter att ha använt en mycket sliten boll 
på utslaget?  

  

5.  Får du plikt om din caddie råkar sparka till din boll när ni letar 
efter den i ruffen, och han sedan återplacerar bollen så gott det 
går?  

  

6.  Får du ta bort en out-pinne som stör din avsedda sving, och 
sedan slå ditt slag?  

  

7.  Får du låta en annan spelare i gruppen stå i spellinjens 
förlängning bakom dig vid utslaget för att du ska få hjälp med 
att följa bollbanan och se var bollen hamnar?  

  

8.  Får du oombedd peka ut en punkt på green att sikta mot åt en 
annan spelare, när han ska putta från green?  

  

9.  Får du plikt om du får en snedträff och bollen träffar din bag 
som du ställt där bak på en golfbil, som en spelare med 
läkarintyg låter dig ha där, så att du ska slippa bära den när du 
går?  

  



Nr Ja eller Nej?  J/N Regel 
10.  Får du kratta efter dig i bunkern efter ett bunkerslag som gått 

out of bounds, och sedan droppa där du krattat?  
  

11.  Får du plikt om du lagar spikmärken, som du själv orsakade i din 
spellinje på green, när du snavade?  

  

12.  Får du markera din boll med en kvist?    

13.  Får du ta bort en tomburk som ligger utanför banan, om den 
stör stansen, när du ska spela bollen från ruffen inne på banan?  

  

14.  Får du droppa dig fri ”utan plikt” för en telefonstolpe som står 
några decimeter utanför banan, om den stör stansen när du ska 
spela bollen från ruffen inne på banan?  

  

15.  Får du droppa en halvmeter till höger om flagglinjen, när du tar 
lättnad för boll i gult pliktområde? 

  

16.  Om en boll hittas av en annan spelare efter knappt tre minuters 
letande, men du inte hinner fram för att identifiera den som din 
förrän det har gått mer än tre minuter, måste du då spela en ny 
boll?  

  

17.  Får du droppa enligt flagglinje-alternativet, även om du inte 
hittar bollen, när det är känt att din boll hamnat i en stor och 
mycket tät buske på spelfältet, och du då förklarar bollen 
ospelbar?  

  

18.  Får du bestämma dig för att spela ”två bollar” efter det att du 
spelat bollen från ett läge i ett djupt traktorspår för att du tycker 
att du skulle ha fått lättnad för ett onormalt banförhållande?  

  

 



Veckans regelnöt v. 21 2023 – Facit 

Regelfrågor inför Mors dag  
Frågorna gäller situationer under en singeltävling slagspel.  

Ange även din eventuella plikt (1, 2, osv. slag eller DQ) i kolumnen för Ja/Nej.  

Nr Ja eller Nej?  J/N Regel 

1.  Får du i Onsdagsgolfen lämna in ett scorekort där din 
spelhandicap saknas?  

Ja  

2.  Får du använda en drivingrange-boll på ett korthål med damm 
framför greenen?  

Ja  

3.  Får du slå ut på hål 1 kl. 09.56, när den angivna starttiden på 
scorekortet och startlistan är 10.00 och du ska slå ut först enligt 
denna?  

Nej 
2 p 

 

4.  Får du på green byta till din vanliga boll på ett korthål med 
damm framför green, efter att ha använt en mycket sliten boll 
på utslaget?  

Nej 
1p 

 

5.  Får du plikt om din caddie råkar sparka till din boll när ni letar 
efter den i ruffen, och han sedan återplacerar bollen så gott det 
går?  

Nej  

6.  Får du ta bort en out-pinne som stör din avsedda sving, och 
sedan slå ditt slag?  

Nej 
2 p 

 

7.  Får du låta en annan spelare i gruppen stå i spellinjens 
förlängning bakom dig vid utslaget för att du ska få hjälp med 
att följa bollbanan och se var bollen hamnar?  

Ja  

8.  Får du oombedd peka ut en punkt på green att sikta mot åt en 
annan spelare, när han ska putta från green?  

Nej 
2 p 

 

9.  Får du plikt om du får en snedträff och bollen träffar din bag 
som du ställt där bak på en golfbil, som en spelare med 
läkarintyg låter dig ha där, så att du ska slippa bära den när du 
går?  

Nej  



Nr Ja eller Nej?  J/N Regel 
10.  Får du kratta efter dig i bunkern efter ett bunkerslag som gått 

out of bounds, och sedan droppa där du krattat?  
Ja  

11.  Får du plikt om du lagar spikmärken, som du själv orsakade i din 
spellinje på green, när du snavade?  

Nej  

12.  Får du markera din boll med en kvist?  Nej 
1 p 

 

13.  Får du ta bort en tomburk som ligger utanför banan, om den 
stör stansen, när du ska spela bollen från ruffen inne på banan?  

Ja  

14.  Får du droppa dig fri ”utan plikt” för en telefonstolpe som står 
några decimeter utanför banan, om den stör stansen när du ska 
spela bollen från ruffen inne på banan?  

Nej 
2 p 

 

15.  Får du droppa en halvmeter till höger om flagglinjen, när du tar 
lättnad för boll i gult pliktområde? 

Nej 
3 p 

 

16.  Om en boll hittas av en annan spelare efter knappt tre minuters 
letande, men du inte hinner fram för att identifiera den som din 
förrän det har gått mer än tre minuter, måste du då spela en ny 
boll?  

Nej  

17.  Får du droppa enligt flagglinje-alternativet, även om du inte 
hittar bollen, när det är känt att din boll hamnat i en stor och 
mycket tät buske på spelfältet, och du då förklarar bollen 
ospelbar?  

Nej 
3 p 

 

18.  Får du bestämma dig för att spela ”två bollar” efter det att du 
spelat bollen från ett läge i ett djupt traktorspår för att du tycker 
att du skulle ha fått lättnad för ett onormalt banförhållande?  

Nej  

 



Veckans regelnöt v. 21 2023 – Facit 

Regelfrågor inför Mors dag  
Frågorna gäller situationer under en singeltävling slagspel.  

Ange även din eventuella plikt (1, 2, osv. slag eller DQ) i kolumnen för Ja/Nej.  

Nr Ja eller Nej?  J/N Regel 

1.  Får du i Onsdagsgolfen lämna in ett scorekort där din 
spelhandicap saknas?  
Kommentar: Det är tävlingsledningens ansvar att se till att rätt 
handicap används. Skulle handicap saknas eller vara felaktigt på 
det inlämnade scorekortet är det ett administrativt fel, som ska 
rättas till utan plikt. OBS! Nyhet 2023  

Ja 3.3 

2.  Får du använda en drivingrange-boll på ett korthål med damm 
framför greenen?  
Kommentar: Bollen är visserligen inte avsedd att användas på 
banan, men är säkerligen godkänd enligt utrustningsreglerna.  

Ja 4.2 

3.  Får du slå ut på hål 1 kl. 09.56, när den angivna starttiden på 
scorekortet och startlistan är 10.00 och du ska slå ut först enligt 
denna?  
Kommentar: Den av tävlingsledningen fastställda starttiden 
måste respekteras. Plikt utdelas enligt motsvarande princip som 
vid för sen start; två slags plikt vid start max 5 minuter för tidigt 
och diskvalifikation om starten blir tidigare än så.  
OBS! En eventuell starter måste ha tävlingsledningens tillåtelse 
för att släppa iväg bollar tidigare än vad som anges på 
startlistan.  

Nej 
2 p 

5.3 

4.  Får du på green byta till din vanliga boll på ett korthål med 
damm framför green, efter att ha använt en mycket sliten boll 
på utslaget?  
Kommentar: Om du byter boll när detta är inte är tillåtet får du 
numera ett slags plikt. OBS! Nyhet 2023 

Nej 
1p 

6.3 

5.  Får du plikt om din caddie råkar sparka till din boll när ni letar 
efter den i ruffen, och han sedan återplacerar bollen så gott det 
går?  
Kommentar: Ingen plikt om bollen rubbas av misstag under 
letande och bollen återplaceras. Om bollen inte återplaceras blir 
det två slags för spel från fel plats. R 14.7 

Nej 7.4 



Nr Ja eller Nej?  J/N Regel 
6.  Får du ta bort en out-pinne som stör din avsedda sving, och 

sedan slå ditt slag?  
Kommentar: En out-pinne är ”fast”, så det är en otillåten 
förbättring av förhållandena för slaget.  
Men om pinnen sätts tillbaka före slaget blir det ingen plikt.  

Nej 
2 p 

8.1 

7.  Får du låta en annan spelare i gruppen stå i spellinjens 
förlängning bakom dig vid utslaget för att du ska få hjälp med 
att följa bollbanan och se var bollen hamnar?  
Kommentar: Detta är tillåtet även vid andra slag utanför green.  
OBS! Nyhet 2023 

Ja 10.2 

8.  Får du oombedd peka ut en punkt på green att sikta mot åt en 
annan spelare, när han ska putta från green?  
Kommentar: Denna form av hjälp är inte tillåten att ge. 
Om den andra spelaren hade bett dig peka ut ”siktpunkten”, så 
hade även han fått två pliktslag.  

Nej 
2 p 

10.2 

9.  Får du plikt om du får en snedträff och bollen träffar din bag 
som du ställt där bak på en golfbil, som en spelare med 
läkarintyg låter dig ha där, så att du ska slippa bära den när du 
går?  
Kommentar: Ingen plikt om bollen träffar din bag av misstag. 
Ingen plikt för att du låter bagen transporteras i golfbilen.  
OBS! Det finns inget i regelboken som förbjuder någon att 
använda golfbil, så det måste finnas en lokal regel på den 
aktuella klubben eller vid tävlingen för att begränsa dess 
användning.  

Nej 11.1 

10.  Får du kratta efter dig i bunkern efter ett bunkerslag som gått 
out of bounds, och sedan droppa där du krattat?  
Kommentar: Detta är tillåtet, även om du krattat i det som 
kommer att bli lättnadsområdet.  
Ett slags plikt för att spela en ny boll efter att ha slagit out of 
bounds. R 18.2 och R 18.1  

Ja 12.2 

11.  Får du plikt om du lagar spikmärken, som du själv orsakade i din 
spellinje på green, när du snavade?  
Kommentar: Skador på green som orsakats av personer får 
lagas (oavsett var bollen ligger).  

Nej 13.1 

12.  Får du markera din boll med en kvist?  
Kommentar: Du måste markera bollen med ett konstgjort 
föremål.  

Nej 
1 p 

14.1 
Def. 



Nr Ja eller Nej?  J/N Regel 
13.  Får du ta bort en tomburk som ligger utanför banan, om den 

stör stansen, när du ska spela bollen från ruffen inne på banan?  
Kommentar: Flyttbara tillverkade föremål får även tas bort 
utanför banan.  

Ja 15.2 

14.  Får du droppa dig fri ”utan plikt” för en telefonstolpe som står 
några decimeter utanför banan, om den stör stansen när du ska 
spela bollen från ruffen inne på banan?  
Kommentar: Du får bara ta lättnad för ett oflyttbart tillverkat 
föremål om det befinner sig inne på banan.  
Om du droppar dig fri ”utan plikt” spelar du i själva verket från 
fel plats och får två slags plikt. R 14.7  

Nej 
2 p 

16.1 

15.  Får du droppa en halvmeter till höger om flagglinjen, när du tar 
lättnad för boll i gult pliktområde?  
Kommentar: En boll måste droppas på flagglinjen. Det bildas då 
ett lättnadsområde om en klubblängd i alla riktningar från den 
punkt där den droppade bollen först träffade marken på 
flagglinjen. OBS! Nyhet 2023 
Om du droppar vid sidan av flagglinjen och spelar bollen får du 
därför två slags plikt för spel från fel plats. R 14.7 
Eftersom du får ett slags plikt för lättnad från pliktområdet blir 
det totalt tre slags plikt. 

Nej 
3 p 

17.1 

16.  Om en boll hittas av en annan spelare efter knappt tre minuters 
letande, men du inte hinner fram för att identifiera den som din 
förrän det har gått mer än tre minuter, måste du då spela en ny 
boll?  
Kommentar: Bollen hittades inom den tillåtna söktiden om tre 
minuter.  
Utöver denna tid får du använda max en minut för identifiering 
av den upphittade bollen. OBS! Nyhet 2023  

Nej 18.2 

17.  Får du droppa enligt flagglinje-alternativet, även om du inte 
hittar bollen, när det är känt att din boll hamnat i en stor och 
mycket tät buske på spelfältet, och du då förklarar bollen 
ospelbar?  
Kommentar: Du måste hitta och identifiera bollen för att ta 
lättnad för ospelbar boll och på detta sätt få en referenspunkt. 
Om du trots detta droppar för ospelbar boll får du ett slags plikt 
för lättnaden. Dessutom tillkommer två slags plikt för spel från 
fel plats, vilket ger totalt tre slags plikt. R 14.7  

Nej 
3 p 

19.2 



Nr Ja eller Nej?  J/N Regel 
18.  Får du bestämma dig för att spela ”två bollar” efter det att du 

spelat bollen från ett läge i ett djupt traktorspår för att du tycker 
att du skulle ha fått lättnad för ett onormalt banförhållande?   
Kommentar: Du hade redan spelat den ursprungliga bollen och 
efter detta får du inte välja att spela två bollar för den 
uppkomna situationen. Men du får ingen plikt om du spelar ”två 
bollar”, även om det senare visar sig att du inte hade rätt att 
göra detta.  
Om du vill spela ”två bollar” i en tveksam situation, måste du 
alltså meddela detta innan du spelar den ursprungliga bollen 
eller droppar en andra boll som om det är lättnad. Dessutom 
måste du säga vilken av bollarna du vill räkna. Sedan ska du 
spela färdigt hålet med båda bollarna, och berätta om 
händelsen för tävlingsledningen för avgörande, innan du lämnar 
in scorekortet.  

Nej 20.1 

 
 


